
Socialnämnden Protokoll 

2016-08-23 

Sida 1  

 

 

 

 

 

 

Socialförvaltningen 

Administrativa avdelningen 

 

Storforsplan 44 

106 64 Stockholm 

Växel 08-508 25 000 

 

 

Protokoll fört vid socialnämndens 
sammanträde 23 augusti 2016 

Tid: 

Kl. 17:30-18:30 

Plats: 

Konferensrum Storfors, Storforsplan 36 i Farsta 

Närvarande: 

Se sid. 4 i protokollet 

 

 

 

 

§§ 7-9 

Justerat 23 augusti 2016, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen  Andréa Ström 

Ordförande   Vice ordförande 

 

 
 



Socialnämnden Protokoll 

2016-08-23 

Sida 2 

 

 

 

 

 

 

 

Socialförvaltningen 

Administrativa avdelningen 

 

Storforsplan 44 

106 64 Stockholm 

Växel 08-508 25 000 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Socialnämnden Protokoll 
 2016-08-23 
 Sida 3 (31) 

 

 

 

 

 

 

Protokoll fört vid socialnämndens 
sammanträde 23 augusti 2016 

Tid: 

Kl. 17:30–18:30 

Plats: 

Konferensrum Storfors, Storforsplan 36 i Farsta 

Närvarande: 

Se sid. 4 i protokollet 

 

 

 

 

§§ 1-6, 10-29 

Justerat 26 augusti 2016, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan. 

 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och vice ordföranden  

Andréa Ström (M) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras fredag 26 augusti. 

 

 

§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Förvaltningen informerar om en rättelse i årsrapporten om 

personligt ombud, dnr 3.1.3-276/2016, som godkändes av nämnden 

2016-06-14. Det handlar om att kontoret för personligt ombud i 

Söderort under 2015 hade fem tillsatta ombud, och inte fyra som 

stod i rapporten. Nämnden noterar rättelsen och lägger 

informationen till handlingarna. 

 

 

§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Vice ordförande Andréa Ström (M) ber förvaltningen om en aktuell 

lägesrapport för boendet för ensamkommande barn och unga i 

Tullhuset. Förvaltningen informerar om läget på boendet. 

Förvaltningen redovisar även skriftligt svar på frågor som ställdes 

2016-05-17. 
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§ 5 

Biblioteksplan 2016-2020 

Svar på remiss från kommunstyrelsen  

Dnr 1.7.1-213/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande 

särskilda uttalande: 

 

Det är positivt att en ny biblioteksplan nu äntligen presenteras. För 

oss är biblioteken ryggraden i bildningssamhället. Biblioteksplanen 

för 2016-2020 lämnar dock en del att önska. Ordningsproblemen 

och bristen på trygghet är en av de största utmaningarna för 

Stockholms bibliotek framöver, och vi hade gärna sett att 

biblioteksplanen på något sätt adresserade dessa problem och kom 

med förslag på hur de kan lösas. Bibliotek ska vara trygga för alla 

besökare, oavsett stadsdel. 

 

Biblioteken ska värna yttrandefriheten. Utbudet ska inte innebära 

inskränkningar utifrån ideologiska, politiska eller religiösa 

synpunkter. Den senaste tiden har det förts många diskussioner om 

censurens vara eller icke vara på biblioteken, exempel i närtid är 

diskussionerna kring Tintin och Lilla Hjärtat. Censuren är bedräglig 

som politiskt verktyg då den gör våld på de principer som är det fria 

samhällets utgångspunkt, fria människors förmåga, rätt att ha fri 

tillgång till information och fritt uttrycka sina åsikter. Om detta 

skrivs ingenting i biblioteksplanen. För oss är det självklart att 

biblioteken finns till för att tjäna allmänheten genom fri tillgång till 

information – och att de ska göra det även fortsättningsvis. Kring 

demokrati, yttrandefrihet och åsiktsbildning hade vi därför önskat 

ett mer utförligt resonemang. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Biblioteksplanen utgår från följande vision, ”I biblioteket tar 

människan makt över språk, fantasi och kunskap. Här är världen 
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större.” Utifrån visionen identifieras fyra utvecklingsområden för 

folkbiblioteken: 

• För och med fler 

• Ett av demokratins viktigaste jobb 

• Biblioteket mitt i byn 

• En större värld 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till biblioteksplanens inriktning och 

vision. Förvaltningen noterar särskilt planens fokus på att verka för 

en likvärdig tillgång till biblioteksverksamhet i staden, att nå nya 

användare till biblioteket samt att möta användares olika behov.  

 

Förvaltningen vill lyfta fram att ensamkommande barn- och unga 

samt övriga nyanlända flyktingar är grupper som bör 

uppmärksammas särskilt. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 22 

juni 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 6 

Samverkan mellan skola och socialtjänst, motion (2016:28) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-147/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på 

motionen. 

 

Reservation 

Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag som redovisas 

nedan. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har skickat motionen ”om samverkan mellan 

skola och socialtjänst” av Lotta Edholm (L) och Isabel Smedberg 

Palmqvist (L) till socialnämnden för yttrande. I motionen lyfts 

betydelsen av uppföljning av stadsdelsnämndernas samverkan med 
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skolan och revisionskontorets tidigare konstaterade brister i 

uppföljningen av samverkan. Förvaltningen har ett pågående 

samarbete med utbildningsförvaltningen kring revidering av 

stödmaterialet som bifogas riktlinjerna och det är planerat att i det 

sammanhanget även inkludera utarbetande av en modell för 

uppföljning av samverkan. Förvaltningen planerar att arbetet ska 

fortsätta under hösten med inriktningen att en modell ska finnas för 

implementering i stadsdelsnämndernas under hösten. Arbetet 

innefattar också ambitionen att ta fram ett förslag till indikator för 

att kunna mäta hur samverkan fungerar. Ansvaret för att lokala 

överenskommelser sluts kring rutiner m.m. samt att kontinuerlig 

uppföljning görs har respektive stadsdelsförvaltning. Även 

Pilotprojekt skola socialtjänst (PPSS) har en positiv påverkan på 

samarbetet mellan skola och socialtjänst. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 22 

juni 2016. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) föreslår att 

nämnden beslutar följande: 

 

1. Att rekommendera kommunfullmäktige att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Den viktigaste skyddsfaktorn för unga med utsatta uppväxtvillkor är 

bra utbildning, vilket ofta förutsätter en god samverkan mellan 

skolan och socialtjänsten.  

 

Ändå vet vi att det finns mycket ytterligare som kan och bör göras 

för att förbättra skyddet för utsatta barn. Några av dessa åtgärder är 

att se till att regelverket tillämpas lika och på samma vis över staden 

och att uppföljningen är stringent. Det är en förutsättning för att 

kunna utvärdera om de åtgärder som sätts in är verkningsfulla. En 

annan är ett gott arbetsgivarskap som belönar skickliga 

socialsekreterare, tar tillvara kompetens och erfarenhet så att 

stadsdelar och skolor får möjlighet att arbeta upp ett långsiktigt 

samarbete. 

 

Mot bakgrund av vad som ovan anförs föreslår vi att motionen 

tillstyrks. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

 

§ 7 

Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-242/2016 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Särskilt uttalande 

Ordförande Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström (V) och Anna 

Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Vi välkomnar det flertal förslag som läggs fram i syfte att skapa 

förutsättningar för ett välfungerande flyktingmottagande. Att barn 

och ungdomars särskilda behov av stöd lyfts fram i ärendet är 

positivt. Vi vill understryka socialförvaltningens synpunkt om 

vikten av förskola ur både ett barnperspektiv, men också ur ett 

feministiskt perspektiv. Ett snabbt och välfungerande inträde till 

förskolan för asylsökande och nyanlända barn innebär också ökade 

möjligheter för inte minst kvinnor att komma ut i studier och arbete. 

 

Vi vill även betona att kvinnor och flickors särskilda utsatthet och 

behov av stöd bör lyftas. Ensamkommande flickor tar exempelvis i 

lägre utsträckning del av fritidsaktiviteter, vilket vi anser att man 

ska vara uppmärksam på. Även i frågan om unga ensamkommande 

i riskmiljöer behövs ett genusperspektiv där man ser att flickor kan 

hamna i andra typer av riskmiljöer än pojkar. Flickor ska kunna 

garanteras trygghet och frihet från våld och förtryck i alla former. 

Personal på HVB-hemmen bör vara uppmärksamma så att 

ensamkommande flyktingbarn inte utsätts för människohandel. 

 

Ytterligare en grupp som vi tycker att det är viktigt uppmärksamma 

i stadens arbete med nyanlända och asylsökande är nyanlända och 

asylsökande HBTQ-personer. Detta är en grupp som kan ha flytt 

från sina ursprungsländer på grund av förföljelse utifrån sin sexuella 

identitet eller könsuttryck och där staden genom ett strukturerat 

arbete kan verka för att deras rättigheter tillgodoses. 
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Ärendet 

Situationen med ett stort ökat antal människor som flyr från krig i 

världen och som söker sig till Sverige och Stockholm ställer krav på 

att stadens insatser i mottagandet av asylsökande och nyanlända är 

välfungerande. Stadsledningskontoret har arbetat fram en mängd 

förslag på hur staden säkerställer att nyanlända ges möjligheter att 

etablera sig genom goda förutsättningar för boende, utbildning, 

arbetstillfällen och annan relevant service.  

 

Socialförvaltningen ställer sig positiv till de förslag som presenteras 

och anser att förslagen skapar goda förutsättningar för ett samordnat 

och bra mottagande av nyanlända. Förvaltningen vill lyfta vikten av 

att stadens insatser syftar till att nyanlända får förutsättningar att 

etablera sig och leva självständiga liv, och inte ska behöva bli 

beroende av socialtjänstens bistånd avseende boende och 

försörjning. 

 

Förvaltningen vill också framhäva vikten av att även förskolan lyfts 

i detta sammanhang. Förskolan är viktig dels utifrån ett 

barnperspektiv och dels utifrån att skapa förutsättningar för 

föräldrar att kunna studera och ta sig in på arbetsmarknaden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 20 

juni 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 8 

Barnkonventionen blir svensk lag (SOU 2016:91) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-251/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

I utredningen ”Barnkonventionen blir svensk lag (SOU 2016:19)” 

föreslås en ny lag om inkorporering av FN:s konvention om barnets 
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rättigheter (barnkonventionen) och det presenteras en rad åtgärder 

som behöver vidtas vid en inkorporering, liksom ett antal 

författningsförslag i övrigt. Utredningen har vid en kartläggning av 

utvalda områden bland annat funnit en rad brister när det gäller 

genomslaget för barns rättigheter enligt barnkonventionen. 

Tydligast är bristerna i fråga om principen om barnets bästa och 

barns rätt att få uttrycka sina åsikter. Utredningen föreslår att 

författningsförslagen ska träda i kraft den 1 januari 2018. 

Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till utredningens förslag 

till ändringar i lagstiftningen och dess tydliga barnperspektiv, men 

delar inte utredningens uppfattning att detta inte kommer att leda till 

behov av ytterligare resurser till kommunerna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 18 

juni 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 9 

Framtida inriktning för färdtjänsten 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-353/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordförande Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Färdtjänsten är en viktig verksamhet som har mycket stor betydelse 

för de som behöver den. Stockholms läns färdtjänst är lika stor, eller 

större, än färdtjänsten i hela det övriga landet tillsammans. Den 

fungerar jämförelsevis mycket väl, men måste naturligtvis fortsätta 

göra det även i framtiden.  
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Vi vill trycka på utvecklingen av samarbetet mellan landstingets 

övergripande skötsel av färdtjänsten specifikt i Stockholms län och 

överenskommelsen med Stockholms stad och länets alla andra 

kommuner.  

 

För att få största möjliga enhetlighet och likabehandling av 

ansökningar om färdtjänst i hela länet så är det troligen bäst att 

länets kommuner utökar överenskommelsen med landstinget så att 

hela ansökningsprocessen administreras av landstinget (och att 

länets kommuner inte längre, på i detalj 26 olika sätt, handlägger 

delar av ansökningsbedömandet lokalt). Inom landstinget finns 

sannolikt både praktiska och ekonomiska vinster att göra på att helt 

samordna färdtjänst- och sjukresor. 

 

Den stora utmaningen för framtidens färdtjänst i Stockholms län är 

tveklöst att kunna erbjuda resor med god kvalité till de som behöver 

med hållbar ekonomi för landstinget (och indirekt alla kommuner i 

länet). Det ställer framförallt stora krav på även ett framtida 

omdömesgillt och genomtänkt upphandlingsarbete av färdtjänstens 

taxitjänster.  

 

I detaljer i denna stora utredning är vi tveksamma till att det 

beskrivna möjliga framtida systemet med att taxiresor inom 

färdtjänsten i stor utsträckning ska ske i "slingor". Den 

planeringsmodellen bör inte passa färdtjänst av sådan stor 

omfattning som den i Stockholms län. Om den blev regel för 

verksamheten skulle det troligen innebära stora kvalitativa 

utmaningar och administrativa problem utan några tydliga 

ekonomiska fördelar. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Trafikförvaltningen har uppdraget att utreda nya trafiklösningar och 

fastställa en inriktning för framtidens färdtjänst. En översyn har 

genomförts som presenteras i utredningen ”Framtida inriktning för 

färdtjänsten”. Utredningen föreslår att antalet färdtjänstresor per år 

begränsas till 500 resor för alla resenärer. I utredningen föreslås 

även att en ny beställningscentral och ett nytt trafikhanterings-

system ska upphandlas, som möjliggör kundval för alla färdtjänst-

resenärer. I dagsläget har endast resenärer med tillstånd för 

rullstolstaxi rätt och möjlighet att välja utförare.  
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Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till utredningens förslag. 

Förvaltningen föreslår att antalet färdtjänstresor för alla färdtjänst-

resenärer begränsas till den högsta nivån som analyseras i 

utredningen, dvs. 700 resor per år istället för 500 resor som 

utredningen föreslår. Detta för att möjliggöra att de ca 500 

färdtjänstresenärer som idag reser mer än 500 resor per år och har 

ett stort behov av resor inte begränsas i sina möjligheter att oavsett 

funktionsförmåga delta i samhällslivet. Förvaltningen anser att 

kostnaden för medresenär bör återgå till att vara 20 kronor per resa, 

att den höjning med 50 kronor per resa som redan i praktiken har 

genomförts ska återställas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

juni 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 10 

Medicinsk åldersbestämning av ensamkommande 

flyktingbarn, motion (2016:31) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-197/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har skickat motion (2016:31) av Per Ossmer 

m.fl. (SD) om medicinsk åldersbestämning av ensamkommande 

flyktingbarn till socialnämnden för yttrande. I motionen framförs 

synpunkten om att andra aktörer som till exempel kommuner, kan 

göra en självständig bedömning i åldersfrågan. Med hänvisning till 

gällande regelverk och pågående regeringsuppdrag till berörda stat-

liga myndigheter, anser förvaltningen att det inte åligger stadens 

socialtjänst att göra medicinska åldersbedömningar av 

ensamkommande barn. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

juli 2016. 
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Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 11 

Åldersbedömning av s.k. ensamkommande flyktingbarn, 

motion (2016:49) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-293/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har skickat motion (2016:49) av Rickard Wall (-) 

om åldersbedömning av s.k. ensamkommande flyktingbarn till 

socialnämnden för yttrande. I motionen framhålls behovet av 

ytterligare förstärkning och intensifiering i framtagandet av metoder 

för åldersbedömningar av ensamkommande barn för att begränsa 

möjligheter att vuxna individer betraktas som barn och därmed får 

ett generösare mottagande under asylprövningen. Med hänvisning 

till gällande regelverk och pågående regeringsuppdrag till berörda 

statliga myndigheter, anser förvaltningen att det inte åligger stadens 

socialtjänst att göra medicinska åldersbedömningar av 

ensamkommande barn. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

juli 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Boverkets rapport 2014:8 Översyn av lagen om 

bostadsanpassningsbidrag m.m. 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-403/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen.  

 

Ärendet 

I maj 2015 skickade Socialdepartementet ut Boverkets rapport 

2014:38 Översyn av lagen om bostadsanpassningsbidrag m.m. på 

remiss. Socialdepartementet skickar nu en kompletterande 

promemoria ut på remiss. De paragrafer som kommenteras särskilt 

och som det nu ska lämnas synpunkter på är 3 och 11 §§. 

Socialdepartementet föreslår att det är personen med 

funktionsnedsättning som ska kunna ansöka om 

bostadsanpassningsbidrag och vara bidragstagare och inte, som 

tidigare, ägaren till bostaden eller den som innehar bostaden med 

hyres- eller bostadsrätt. Det föreslås också att samtliga ägare och, i 

förekommande fall, rättighetshavare har medgivit att 

anpassningsåtgärderna får vidtas, och att ägaren har utfäst sig att 

inte kräva ersättning av sökanden eller rättighetshavare för 

återställning av bostaden eller de gemensamma utrymmena.  

 

Förvaltningen instämmer i förslaget att personen med 

funktionsnedsättningen ska vara sökande och part i ärendet om 

bostadsanpassningsbidrag. Förvaltningen anser dock att förslaget att 

bostadsanpassning måste godkännas av ägaren är problematiskt. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 11 

juli 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Placering av ensamkommande barn i andra kommuner 

Svar på skrivelse från M, L, C och KD 

Dnr 1.7.2-174/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

skrivelsen. 

 

Ärendet 

I skrivelsen ”Placering av ensamkommande barn i andra 

kommuner” från Andréa Ström m.fl. (M), Isabel Smedberg 

Palmqvist m.fl.(L), Stina Bengtsson (C) och Sophia Modigh (KD) 

till socialnämnden begär författarna svar på frågor om 

stadsdelsnämnderna vet var de har placerat alla ensamkommande 

barn som mottogs under 2015 och om kommuner kan överlåta 

ansvaret för utomkommunalt placerade barn på mottagande 

kommun, och samtidigt ta över ansvaret för de barn den kommunen 

placerat i Stockholm? Förvaltningens bedömning är att 

stadsdelsnämnderna har kunskap om var de har placerat barnen. 

Frågan om när det är lämpligt att flytta över ett placeringsärende till 

en annan kommun kan i vissa fall vara komplicerad att ta ställning 

till då många olika faktorer spelar in. Utgångspunkten är att det 

alltid måste ske en individuell bedömning utifrån kriterierna i 2 a 

kap. 10 § andra stycket Socialtjänstlagen. I slutet av juni 2016 

inkom promemorian ”Ändringar i fråga om sysselsättning för 

asylsökande och kommunplacering av ensamkommande barn” (Ds 

2016:21) för yttrande till Stockholms stad. Remisstiden sträcker sig 

till 12 augusti 2016 och handläggningen sköts av 

Stadsledningskontoret. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 6 

juli 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Månadsrapport för juli 2016 

Dnr 1.3.1-812/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden beslutar att godkänna rapporten. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att beställa 

nödvändiga anpassningar av akut- och planeringsboende 

Årsta. 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 31 juli.  

 

Nämndens prognos för helåret visar ett överskott på 9 mnkr. 

Överskottet beror i huvudsak på periodiserade intäkter från 

föregående år. 

 

Nämnden kommer inför tertialrapport 2 återkomma justerade 

beräkningar av kostnaderna för etableringskontoret och kan komma 

att begära ytterligare budgetjustering för detta. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 8 augusti 

2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 15 

Inhyrning av lokal för ensamkommande barn och ungdomar 

som erhållit permanent uppehållstillstånd 

Dnr 2.4.1-271/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Verksamhet för ensamkommande flyktingbarn inrättas vid 

kvarteret Överstycket i Hässelby 

 

Ärendet 

Nämnden beslutade i november 2015 att ge förvaltningen i uppdrag 

att planera för en utbyggnad av boendeplatser för ensamkommande 
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asylsökande barn och ungdomar samt ungdomar som erhållit 

permanent uppehållstillstånd. 

 

Förvaltningen har tillsammans med Micasa granskat deras 

uthyrningsbara lokaler som är lämpliga för att inrätta boenden för 

ensamkommande barn och ungdomar. 

 

Inom Hässelby vård- och omsorgsboende skall ett studentboende 

avvecklas vars lokaler efter viss anpassning bedöms vara lämpliga 

som boende för 18 ensamkommande barn och ungdomar som 

erhållit permanent uppehållstillstånd.   

 

Lokalen inhyrs för 5 år och omfattar ca 978 kvm med en årlig hyra 

om 1,2 mnkr. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

augusti 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 16 

Uppdrag psykisk hälsa – överenskommelse 2016 (tidigare 

PRIO) 

Dnr 1.5.4-365/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Förvaltningschef ges delegation att hantera de medel inom 

Uppdrag Psykisk hälsa som Stockholms stad har erhållit. 

2. Relevanta delar från handlingsplanen för PRIO lyfts in som 

aktiviteter i planen för arbetet inom Uppdrag Psykisk hälsa. 

 

Ärendet 

Uppdrag Psykisk Hälsa är resultatet av en överenskommelse mellan 

regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) för 2016. 

Socialdepartementet finansierar arbetet som har sin organisatoriska 

placering på SKL. Syftet med överenskommelsen 2016 är att skapa 

förutsättningar för ett långsiktigt arbete inom området psykisk hälsa 

med ett gemensamt ansvarstagande från berörda aktörer.   
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Överenskommelsen består av två huvuddelar: 

1. Framtagande av en gemensam handlingsplan med analyser 

mellan kommuner och landsting. 

2. Medel för utveckling av befintliga, eller start av nya, 

ungdomsmottagningar. 

 

Stockholms stad och socialförvaltningen har för 2016 erhållit 18,6 

mnkr för att planera åtgärder inom området psykisk hälsa och att 

finansiera framtagandet av en handlingsplan med analyser. 

 

Socialförvaltningen föreslår att förvaltningschef ges delegation att 

hantera de medel inom Uppdrag Psykisk hälsa som Stockholms 

stad har erhållit.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 1 

juli 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 17 

Förslag till program mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020 

Dnr 3.1.1-449/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslaget till program mot våld i 

nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-

2020. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) reserverar sig mot nämndens beslut 

till förmån för sitt eget förslag till beslut som redovisas nedan. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 
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Ärendet 

Förslaget till nytt program mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck innefattar en målstruktur med en 

övergripande vision samt fem långsiktiga mål med tillhörande 

delmål.  

 

Programmets målgrupper är alla stockholmare (primärpreventivt 

arbete), våldsutsatta vuxna och barn samt personer som utövar våld.  

 

Fokus i programmet är förebyggande arbete på olika nivåer, från 

tidiga insatser som bland annat baseras på ett normkritiskt 

förhållningssätt, till arbete som syftar till att redan förekommande 

våld ska upphöra. Våldsutsatta vuxna och barn ska få likställt stöd 

och skydd utifrån behov oavsett vart i staden de bor, exempelvis 

skyddat boende, samtalsstöd och möjlighet till skolundervisning för 

barn. Våldsutövare ska erbjudas likställt stöd oavsett var i staden de 

bor, vilket bland annat kan handla om motivationsarbete för att 

förändra sitt beteende och sluta utöva våld 

 

I programmet framhålls vikten av samverkan inom staden och med 

externa aktörer, liksom att arbeta på flera arenor och olika nivåer 

parallellt.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 27 

juni 2016. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten 

Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) föreslår att nämnden beslutar 

följande: 

 

Vi yrkar på att socialnämnden ska 

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. I övrigt anföra följande 

 

Ett program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 

förtryck är positivt och mycket välkommet. Vi konstaterar att 

förvaltningen har gjort ett gediget arbete med programmet och att 

det innehåller många bra förslag. Att utsättas för våld och förtryck 

är en inskränkning på människors frihet och integritet. Varje individ 

har rätt att leva och bestämma över sitt eget liv. När denna rättighet 

inte upprätthålls är det samhällets ansvar att agera och säkerställa att 

de grundläggande värdena i samhället bejakas.  
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Det är dock förvånande att majoriteten inte strävar efter ett 

blocköverskridande samarbete, dels för att programmet ska vara 

gällande över mer än en mandatperiod, dels krävs ett samarbete för 

ett mer långsiktigt och hållbart arbete.  Det faktum att kompetens 

från utomstående aktörer saknas i programmet är också 

bekymmersamt. Civilsamhällets organisationer, myndigheter och 

experters kompetens är ovärderliga och behövs i arbetet för att 

motverka våld och förtryck.   

 

Då majoriteten inte heller gett uttryck för att handlingsplaner ska 

upprättas, efterfrågar vi konkretion, analys samt en 

genomförandeplan i programmet. Till exempel måste begreppet 

”behov” vid stödinsatser brytas ner, så att det blir tydligt både vem 

eller vilka som utgör hot och de risk- och sårbarhetsfaktorer som 

finns för den utsatte.  

 

Det handlar även om att problematisera utmaningarna i Stockholms 

ytterstadsområde. Ett systematiskt förtryck av kvinnor är vanligt 

förekommande i områdena och därtill föreligger ett 

socioekonomiskt utanförskap. Unga kvinnor blir offer för 

hederskulturen, men även pojkar blir både förövare och offer när då 

de tvingas upprätthålla hedersnormer. Kvinnor och män som söker 

en fristad i Sverige ska inte mötas av samma förtryck som de en 

gång flydde ifrån.  

 

Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är något 

som kan drabba människor av olika könsidentitet och i alla åldrar. 

Även om våldet oftast utövas av män och det oftast är kvinnor som 

drabbas är det viktigt att inte fastna i det normtänkande i arbetet 

med att hjälpa dem som utsätts. Därför är det viktigt att ett program 

som detta genomsyras av normkritiskt tänkande. Vi saknar tydlighet 

kring detta i programmet. Även om programmet nämner män som 

utsätts för våld i nära relationer och unga män som utsätts för 

hedersrelaterat våld är det inte tillräckligt tydligt och genomsyrar 

inte programmet på det sätt som det borde. Det bör också stå att 

”pojkar och män” kan utsättas för hedersrelaterat våld och förtryck. 

Vi kan dessutom konstatera att i listan över referenslitteratur finns 

inget av den forskning kring män som utsätts för våld nära 

relationer som har gjorts, till exempel på Göteborgs och Uppsala 

universitet. Vi noterar också att det inte någonstans står att 

människor som har utsatts för våld i nära relationer ska få det stöd 

de behöver oavsett könsidentitet. Det är anmärkningsvärt att en 

majoritet som i nämnden leds av Miljöpartiet, ett parti som länge 

med den äran har hållit fanan högt för att hjälpa utsätta män, inte 

levererar när det har möjligheten. 
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Vi saknar fördjupning i vad psykiskt våld är, hur det kan ta sig i 

uttryck, hur det kan drabba och framför allt frågan om hur svårt det 

är att förklara och lagföra. Vi saknar förslag på hur civilsamhället 

ska kunna vara en del av arbetet mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtyck. 

 

Risk - och sårbarhetsfaktorer exempelvis ekonomi, psykisk hälsa, 

barn som går i skola måste även tydliggöras programmet, samt 

hotbild. Vi konstaterar även att vissa mål har onödigt lång 

genomförandetid, exempelvis när det handlar om flerspråkig 

information på stadens webbplats till barn och vuxna som är utsatta 

för hedersrelaterat våld och förtryck.  

 

Vi hoppas att majoriteten bjuder in Alliansen för samtal kring hur vi 

förbättrar programmet enligt ovanstående. Då kan vi få till stånd en 

blocköverskridande överenskommelse för att säkerställa det 

långsiktiga arbetet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat 

våld och förtryck i Stockholms stad. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

 

§ 18 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt 

Socialtjänstlagen (SoL), kvartal 1, 2016 

Dnr 3.1.2-327/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och 

rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 1 

år 2016. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 

socialnämndens rapportering av ej verkställda gynnande 

beslut till kommunfullmäktige. 

 

Ärendet 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 1, 2016 till 

103 stycken, vilket är en ökning med nio stycken jämfört med 

kvartal 1 år 2015. Det är också en ökning med elva stycken jämfört 
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med både kvartal 3 och 4 år 2015. Mer än hälften av de ej 

verkställda besluten (57 stycken) avser bostad för vuxna.  

 

Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 41 stycken. Det 

är en minskning med tio stycken både jämfört med kvartal 1, 2015 

samt jämfört med kvartal 4, 2015. De vanligaste formerna av 

bistånd som ej verkställts är bostad, kontaktperson samt annat 

bistånd i form av boendestöd.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 29 

juni 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 19 

Inriktning av FoU medel för lokala utvecklingsprojekt år 2017, 

samt redovisning av lokala utvecklingsprojekt år 2015, och en 

forskningsstudie 

Dnr 3.2.2-358/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslag till inriktning av FoU- 

medel för lokala utvecklingsprojekt och studiebesök 2017, 

samt redovisning av lokala utvecklingsprojekt år 2015 och 

en forskningsstudie. 

2. Ärendet delges samtliga stadsdelsnämnder.   

 

Ärendet 

Detta ärende är ett förslag på inriktning av medel för forskning och 

utveckling, med syfte att stödja utvecklingen av en evidensbaserad 

praktik inom Stockholms socialtjänst. Förslag på teman inför 

utlysning av lokala utvecklingsmedel är funktionsnedsättning och 

att förstärka barn- och föräldraperspektivet inom alla 

verksamhetsområden.  

 

I ärendet redovisas även lokala utvecklingsprojekt år 2015 och en 

avslutad forskningsstudie. Bland annat redovisas utveckling av 

uppföljningsmetoder för insatser inom missbruk och kuratorers 

samtalsmetod på ungdomsmottagningar.  
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

juli 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 20 

Stockholmsenkäten 2016 – stadsövergripande resultat 

Dnr 1.8.1-399/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner redovisningen. 

2. Socialnämnden överlämnar redovisningen till samtliga 

stadsdelsnämnder och utbildningsnämnden. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna  

Rana Carlstedt (S), Anna Rantala Bonnier (Fi) och  

Alexandra Mattsson Åkerström (V) lämnar följande särskilda 

uttalande: 

 

Vi i Stockholms stad har många skäl att vara stolta över stadens 

ungdomar som även i årets undersökning visar att alkohol- och 

tobaksbruket minskar. Det är dock oroväckande att allt fler pojkar i 

årskurs 2 i gymnasiet uppger att de använt narkotika minst en gång 

under den senaste månaden och att den psykiska ohälsan ökar, i 

synnerhet hos flickor.  

 

För att komma till rätta med den psykiska ohälsan så anser vi i 

majoriteten att det är ytterst viktigt att våra unga har många vuxna 

tillgängliga i form av föräldrar, skolhälsa, ungdomsmottagningar 

och fritidsledare. Vi vet att en meningsfull fritid är ett viktigt 

komplement till hem och skola, för att skapa välbefinnande och en 

känsla av sammanhang. Det är därför oroande att staden kan se en 

långsiktig nedåtgående trend hos ungdomar som besöker 

fritidsgårdar eller andra ledarledda aktiviteter. Något vi i 

majoriteten kommer att fortsätta att följa i samarbete med andra 

berörda nämnder. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordförande Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande: 

Det är delvis glädjande siffror som presenteras i Stockholmenkäten, 

den positiva trenden beträffande ungas alkohol- och tobaksbruk 

fortsätter. Däremot ökar den psykiska ohälsan bland unga kvinnor 

med nästan 10 procent sedan 2010.   

 

Alldeles för många unga i Stockholm mår psykiskt dåligt. 

Samarbetet mellan skolan, socialtjänsten och landstinget måste 

fördjupas för att tillhandahålla tidiga insatser och bryta utvecklingen 

mot ökande psykisk ohälsa. 

 

En av de viktigaste åtgärderna vi ser handlar om att upptäcka 

psykisk ohälsa i tid. För den tjej eller kille som börjar må dåligt kan 

det vara avgörande hur snabbt han eller hon får hjälp. Ofta kan 

tröskeln att själv be om hjälp vara väldigt hög, därför behövs det 

vuxna i närheten som märker när något är fel.  

 

Vi förväntar oss att majoriteten lyfter frågan och gör de insatser 

som behövs för att minska risken för psykisk ohälsa. Här kan 

exempelvis elevhälsan spela en viktig roll, därför är viktigt att utöka 

tillgängligheten och se till att det även finns hjälp att få via nätet.   

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Stockholmsenkäten genomförs av socialförvaltningen vartannat år 

och är en enkätundersökning som besvaras av ungdomar i grund-

skolans årskurs nio och i år två på gymnasiet i Stockholms stad. 

Den positiva trend som kunde skönjas redan 2012 och 2014, 

beträffande ungas alkohol- och tobaksbruk, fortsätter även i årets 

mätning. Det råder också en fortsatt tendens till minskad 

självrapporterad brottslighet bland pojkar medan utvecklingen för 

flickor är oförändrad men på betydligt lägre nivå. När det gäller 

narkotikaanvändning och psykisk ohälsa är utvecklingen inte lika 

positiv. An-delen elever som uppger att de någon gång har prövat 

narkotika ligger relativt stabilt under hela 2000-talet. Mellan 2014 

och 2016 minskar denna andel med en eller ett par procentenheter i 

samtliga grupper utom i gymnasiets år två där den istället ökar 

någon procentenhet. Däremot har andelen gymnasieelever, och då i 

synnerhet pojkar, som uppger att de använt narkotika mer frekvent 

ökat det senaste decenniet samt ytterligare något mellan de två 
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senaste mät-tillfällena 2014 och 2016. Även några av de indikatorer 

som avser att mäta självrapporterad ohälsa har ökat något ytterligare 

i årets undersökning. I motsats till övriga områden är det framför 

allt flickor som står för ökningen, som ligger på betydligt högre 

nivåer i båda åldersgrupperna jämfört med pojkar. Resultat på 

stadsdelsområdesnivå och på skolnivå presenteras under hösten 

2016. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 5 

juli 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

§ 21 

Tillsyn av hem för vård och boende (HVB) för barn och unga – 

Eurenii Minne 

Dnr 1.6.1-683/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 1 juni 2016 en 

oanmäld inspektion på Eurenii Minne. Tillsynen var huvudsakligen 

inriktad på att granska om barnen får en trygg och säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 

 

§ 22 

Tillsyn av hem för vård och boende (HVB) för barn och unga – 

Orhems gård 

Dnr 1.6.1-391/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 
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Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 20 april 2016 

en oanmäld inspektion på Orhems gård. Tillsynen var 

huvudsakligen inriktad på att granska om barnen får en trygg och 

säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 

 

 

§ 23 

Tillsyn av hem för vård och boende (HVB) för barn och unga – 

Bryggan 

Dnr 1.6.1-396/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 1 juni 2016 en 

oanmäld inspektion på Bryggan. Tillsynen var huvudsakligen 

inriktad på att granska om barnen får en trygg och säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet, och 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 

 

 

§ 24 

Tillsyn av hem för vård och boende (HVB) för barn och unga – 

Utsikten 

Dnr 1.6.1-397/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 13 april 2016 

en anmäld inspektion på Utsikten. Tillsynen var huvudsakligen 

inriktad på att granska om barnen får en trygg och säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet, 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 
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§ 25 

Svar på motion (2016:22) om tillsättande av utredning för att 

klarlägga Stockholms kommuns kostnader för 

flyktinginvandring och illegala invandrare (SD) 

Remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-149/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Per Ossmer (SD), Dan Karelius (SD) och Martin Westmont (SD) 

föreslår i sin motion att det tillsäts en utredning med syfte att 

klarlägga stadens kostnader som sammanhänger med 

asylinvandring och illegala invandrare. Motionärerna föreslår att 

representanter för samtliga partier i kommunfullmäktige ska ingå i 

utredningen samt att den knyts till olika experter.  

 

I motionen framförs att frågor som rör kostnader för invandring är 

ur ekonomisk synvinkel mångskiftande och svåröverblickbara. 

Många som får uppehållstillstånd i Sverige och bor i Stockholm 

över tid arbetar och betalar kommunal- och statligskatt. Som för alla 

Stockholmare finns både utgifter för kommunen för de uppgifter 

staden har mot medborgarna men också intäkter som 

skatteinkomster. De allra flesta nyanlända Stockholmarna blir inte 

föremål för insatser inom socialtjänsten. När det gäller personer 

som saknar uppehållstillstånd finns i dagsläget inget sätt att ta fram 

statistik då de som söker hjälp inom socialtjänsten inte registreras 

utifrån legal status i stadens sociala system. 

 

Förvaltningen anser inte att det finns skäl för att staden ska tillsätta 

den föreslagna utredningen. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 18 

juli 2016. 
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§ 26 

Svar på departementspromemoria (2016:17) om otillåtna 

bosättningar 

Remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-348/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Enligt nuvarande regelverk kan en markägare som vill få hjälp att 

flytta på en otillåten bosättning på dennas mark vända sig till 

Kronofogdemyndigheten med en ansökan om särskild 

handräckning. Förfarandet upplevs enligt promemorian av många 

markägare som besvärligt, bland annat då samtliga personer i en 

otillåten bosättning måste identifieras. I promemorian framläggs 

därför förslag om nytt förfarande vid särskild handräckning, enligt 

vilket markägare under vissa förutsättningar ska kunna ansöka utan 

att behöva identifiera de boende. Det nya förfarandet föreslås få 

benämningen avlägsnande. Kronofogdemyndigheten ska underrätta 

socialnämnden redan när markägaren ansöker om avlägsnande, 

samt när tidpunkt för verkställighet fastställts. Av underrättelsen ska 

särskilt framgå om ansökan berör barn. 

 

Socialförvaltningen anser att det är positivt att 

Kronofogdemyndigheten föreslås underrätta socialnämnden redan 

när markägare ansöker om avlägsnande, då tidsaspekten många 

gånger är avgörande för ett positivt utfall av uppsökande socialt 

arbete. Förvaltningen menar samtidigt att formuleringarna i 

promemorian angående formerna för sådana underrättelser är för 

vaga och föreslår därför att ett förtydligande av 

Kronofogdemyndighetens ansvar för att ta fram rutiner till stöd för 

underrättelse av socialnämnderna. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 28 

juni 2016. 
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§ 27 

Svar på Skatteverkets promemoria Samordningsnummer till 

asylsökande 

Remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-296/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Skatteverket har på uppdrag av regeringen och i samråd med 

Migrationsverket, Socialstyrelsen, Statistiska centralbyrån och 

Statens skolverk utrett förutsättningarna för att låta samtliga 

asylsökande i Sverige få samordningsnummer. I nuläget använder 

myndigheter, landsting och kommuner som kommer i kontakt med 

asylsökande sig av olika identifieringskoder. Skatteverket föreslår 

att samtliga asylsökande ska tilldelas samordningsnummer och 

föreslår att de nya reglerna träder i kraft den 1 juli 2017. 

 

Förvaltningen stödjer förslaget om att alla asylsökande ska få ett 

samordningsnummer. Förvaltningen delar uppfattningen att en 

gemensam och säkrare identifiering behövs. Det ger individen 

fördelar och kan underlätta samarbete emellan olika aktörer såsom 

skola, hälso- och sjukvård med flera. 

 

En viktig del i utvecklingen av en evidensbaserad praktik är att 

kunna följa personer som varit i behov av socialtjänstens insatser 

över tid. Förvaltningen ser därför positivt på att kvaliteten på 

statistiken skulle öka för de register som Socialstyrelsen ansvarar 

för inom området för hälso- och sjukvård och socialtjänst. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 30 

juni 2016. 

 

 

§ 28 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 14 juni 2016, justerat 

20 juni 2016.  

 

Protokoll från tillståndsutskottets sammanträde 28 juni, justerat 28 

juni och sammanträde 2 augusti 2016 justerat 3 augusti 2016. 
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Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor sammanträde 

18 augusti 2016, justerat 19 augusti 2016. 

 

Inkomna handlingar till Socialnämnden under perioden 1 juni till 

och med den 25 juli. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 17 augusti 2016 

justerat 18 augusti 2016. 

 

 

§ 29 

Övriga frågor 

 

Nämnden beslutar att godkänna att ledamoten Frida Johansson 

Metso (L) deltar med arvode på utbildningen ”Kultur och samhälle i 

Eritrea”. Utbildningskostnaden är 1800 kr. 

 

att lämna följande skrivelser till förvaltningen för beredning: 

 

Utvärdera metoder för att välja ut och stötta familjehem, av  

Isabel Smedberg Palmqvist (L). 

 

Skrivelse om krav på utbildning mot trakasserier, av  

Isabel Smedberg Palmqvist (L). 

 

Inga övriga frågor tas upp. 

 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 18:30. 

 

Vid protokollet 

 

Sigrún Andersdóttir 


